

# 经济管理学报

第3卷第4期

2024年12月

## 目 录

- 金融赋能科技了吗？——基础层和应用层 AI 企业的估值差异分析  
张 玥 段丙蕾 卢 海 1
- 投资求荣还是保守求生？——中小微企业家对外部危机的应对策略研究  
姜铠丰 胡 佳 29
- 人机协同时代的机遇——开展现象驱动的组织管理研究  
张志学 高雅琪 梁宇畅 李 涵 李航涛 汤明月 65
- 中美芯片设备行业的科技竞争演变 张闰龙 闵亦杰 侯万方 史大譞 95
- 经济“脱实向虚”与最优货币政策——基于资产组合视角的理论分析  
彭俞超 郭豫媚 沈 吉 119
- 广义国际铸币税的来源与测算：以美国为例 张怀清 155
- 创新何以转向：被低估的环保规制政策 赵亿欣 郭 曦 陈耿宣 183
- 算法决策对员工公平感的影响研究 景 怡 邱凌云 任 润 213
- 统计学科大规模多层学术网络数据集——网络构建、描述分析与实际应用  
高天辰 张 妍 潘 蕊 237

# Quarterly Journal of Economics and Management

Vol. 3, No. 4

December, 2024

---

## CONTENTS

|  |   |     |
|--|---|-----|
| Has Finance Supported Technology?—Valuation Difference between Basic and Applied AI Firms  | <i>Yue Zhang, Binglei Duan, and Hai Lu</i>  | 1   |
| Investing to Thrive or Conserving to Survive?—Understanding Micro, Small, and Medium-Sized Entrepreneurs' Responses to External Crises | <i>Kaifeng Jiang and Jia (Jasmine) Hu</i>   | 29  |
| Opportunities in the Era of Human-AI Collaboration—Conducting Phenomenon-Driven Management Research in Organizations                   | <i>Zhi-Xue Zhang, Yaqi Gao, Yuchang Liang, Han Li, Hangtao Li, and Mingyue Tang</i> | 65  |
| The Evolution in Sino-U. S. Technology Rivalry—Evidence from Chip Equipment Industry   | <i>Yanlong Zhang, Yijie Min, Wanfang Hou, and Daxuan Shi</i>                        | 95  |
| Economic “Shifting from Real to Virtual” and Optimal Monetary Policy—A Theoretical Analysis from the View of Portfolio                 | <i>Yuchao Peng, Yumei Guo, and Ji Shen</i>  | 119 |
| The Broad Concepts of International Seigniorage: The Case of the U. S.   | <i>Huaiqing Zhang</i>   | 155 |
| Shifting the Direction of Innovation: Undervalued Environmental Regulatory Policies  | <i>Yixin Zhao, Xi Wu, and Gengxuan Chen</i>   | 183 |
| The Impact of Algorithmic Decision-Making on Employees' Perceptions of Fairness  | <i>Yi Jing, Lingyun Qiu, and Run Ren</i>  | 213 |
| Statistical Large-Scale Multi-Layer Academic Network Dataset—Network Construction, Descriptive Analysis, and Applications              | <i>Tianchen Gao, Yan Zhang, and Rui Pan</i>   | 237 |